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Автор характеризует коррупцию как общественно опасное и государственное явление, при этом ос-
новной акцент делает на ее разрушающем воздействии на основы государственного устройства и конститу-
ционные основы правового регулирования жизни общества. Борьба с коррупцией наиболее эффективна в 
рамках государственной стратегии. Проведенный анализ позволил установить, что существуют три основных 
типа государственных антикоррупционных стратегий: «стратегия системного устранения причин коррупции», 
«стратегия войны», «стратегия сознательной пассивности».
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The author characterizes corruption as a socially dangerous and state phenomenon; puts the main emphasis 
on its devastating effect on the bases of the state structure and the constitutional bases of the legal regulation of 
life of the society. Corruption combating is most effi cient within the framework of a state strategy. The carried out 
analysis has made it possible to establish that there exist three main state anti-corruption strategy types: the strategy 
of systemic elimination of corruption grounds, the strategy of war, the strategy of conscious inactivity.
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